

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

## NEWSLETTER

01 | Januar – January 2024

*Die Graduate Research School wünscht Ihnen alles  
Gute und viel Erfolg für das neue Jahr!*

*The Graduate Research School wishes you all the  
best and every success in the New Year!*

### AKTUELLES

### NEWS

#### Neue Ausschreibung:

#### GRS-Mobilitätzuschüsse 2024

Auch in diesem Jahr können wieder Mobilitätzuschüsse für Tagungsteilnahmen und Kurzforschungsaufenthalte beantragt werden. Reichen Sie Ihre Anträge bis zum 9. Februar 2024 ein.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

#### Call for Applications:

#### GRS Mobility Grants 2024

This year you can once again apply for mobility grants for conference attendance and short research stays. The deadline for applications is 9 February 2024.

[More information ...](#)

#### Interne Ausschreibung

#### Publikationsförderung 2024

Die Förderung besteht in der Übernahme von Open-Access-Publikationsgebühren in Gold Open Access Zeitschriften bis zu einem Betrag von maximal 2.000 EUR. Anträge können bis zum 30. November 2024 gestellt werden.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

#### Internal Call for Proposals

#### Publication Support 2024

The funding consists of the payment of Open Access publication fees in Gold Open Access journals up to a maximum amount of EUR 2,000. Applications can be submitted until 30 November 2024.

[More information ...](#)

#### Einladung

#### KURSWECHSEL online – Career Conference for Female Early Career Researchers

22. Februar 2024

Das Netzwerk KURSWECHSEL lädt bundesweit und fächerübergreifend Doktorandinnen und Postdoktorandinnen zu 4. Ausgabe der Karrieretagung ein.

Während der Konferenz erwartet Sie eine Reihe spannender Veranstaltungen:

#### Invitation

#### KURSWECHSEL online – Career Conference for Female Early Career Researchers

22 February 2024

The KURSWECHSEL network invites female doctoral and postdoctoral researchers from all over Germany and from all disciplines to this career conference.

Throughout the conference, an array of compelling sessions awaits you:

- Podiumsdiskussion »New Beginnings! Starting your job in the world outside academia«
- Karrierewege außerhalb der akademischen Welt
- Möglichkeiten zum Netzwerken
- Coaching-Session im Plenum

Weitere Informationen zur Konferenz finden hier:  
<https://live.letsgetdigital.com/3075-kurswechsel/virtualevent/>

- Panel Discussion: »New Beginnings! Starting your job in the world outside academia«
- Career Paths Beyond Academia
- Networking Opportunities
- Plenary Coaching Session

You can find more information about the event on this website:  
<https://live.letsgetdigital.com/3075-kurswechsel/virtualevent/>

#### IMPRESSUM

##### Herausgeber:

BTU Cottbus Senftenberg  
 Platz der Deutschen Einheit 1  
 03046 Cottbus

##### Für den Inhalt verantwortlich:

Robert Rode  
 Graduate Research School  
 T +49 (0)355 69 3479  
 E [robert.rode@b-tu.de](mailto:robert.rode@b-tu.de)

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.  
 Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: [www.b-tu.de/datenschutz](http://www.b-tu.de/datenschutz)

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).  
 For more information about our data-protection policy please refer to our website: [www.b-tu.de/en/privacy-policy](http://www.b-tu.de/en/privacy-policy)